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FREQUENTLY ASKED QUESTIONS (FAQs)
الأسئلة الشائعة




KING KHALID SUSTAINABILITY AWARD

FREQUENTLY ASKED QUESTIONS

1) Who can apply for the Sustainability Award?
All forms of for-profit organizations can apply for the Award, regardless of size, industry and geography. The only prerequisite is that the organization has a corporate office in the Kingdom of Saudi Arabia, which can either be the company headquarters or a branch office.  

Non-profit organizations are not eligible to apply for the King Khalid Sustainability Award, but can apply for the King Khalid Non-Profit Excellence Award. However, if a non-profit organization is interested in applying to the Sustainability Award, then a decision about eligibility will be made on a case-by-case basis.

2) What are the benefits of participating in or winning the Sustainability Award?
The benefits for all Award-nominated participants (candidates or winners) are as follows:
· Obtain a certificate of appreciation for the companies excelling in the approved standards.
· Obtain a clear analysis report of the corporate performance as opposed to a framework and methodology of local and international standards.
· Obtain a performance measurement record that shows the score record and suggestions on performance improvement methods.
· Provide opportunities to build the capabilities and knowledge by attending a workshop on performance development in the core areas of sustainability that will benefit the organizations directly through global sustainability experts
· Facilitate the direct communication channels with other leading companies through a network through which best practices are shared, challenges discussed, and relationships and databases built.
· All participants will be invited to the awards distribution Gala held under the patronage of the Custodian of the Two Holy Mosques.
Benefits for Award-winning organizations:

The winners will be honored at the Award Gala that will be held under the Patronage of the Custodian of the Two Holy Mosques, and they will receive appreciation trophies as follows:

· First Place: Golden Trophy
· Second Place: Silver Trophy
· Third Place: Bronze Trophy

In addition to a media coverage of all winning organizations through:

· Awards Gala
· King Khalid Foundation website
· The Foundation's social media sites
· Printed and visual media

3) When is the deadline to enter the application?
The application is open from mid-February. Participants can find out more about specific application deadlines by following King Khalid Foundation (KKF) on Social media: LinkedIn, Twitter, and Instagram.

4) How is the Award judged? 
AccountAbility, a global management consulting firm, will conduct the scoring of all applications and monitor the evaluation process. To ensure the credibility and transparency of the Sustainability Award, a robust and comprehensive quality control process is in place for both KKF and project partner AccountAbility. For more information on the evaluation process and phases, please refer to the Applicant Handbook available in the Resource Center.

5) Are all applicants evaluated based on the same criteria and methodology?
The same questionnaire is applicable to all participants. Specific sector-weighting has been developed by the Award team in alignment with the Sustainable Accounting Standards Board (SASB), which provides sector-specific standards for material ESGE issues. For example, environmental impacts are more material for a Food and Beverage organization than a Financial Services organization. This approach allows applicants to be rewarded or penalized in alignment with what is considered material in their sector and eliminates any unfair scoring by ensuring applicants are compared to their sector peers. In other words, a bank’s performance is scored and compared to other financial services applicants, not to an oil drilling company.

6) What is the difference between Level 1 and Level 2 of the Application?

Level 1 is open to all applicants. The structure consists of a questionnaire with foundational questions that aim to assess essential practices across all areas of ESGE and help applicants build a baseline of their sustainability performance. The questionnaire involves limited evidence submission. 

Level 2 is open to advanced applicants depending on their performance in Level 1. The structure consists of customized, follow-up questions to Level 1 that aim to dive deeper into the organization’s practices and assess the outcomes and impacts of the organization’s programs, strategies, future goals, and targets. For example, whereas a Level 1 question may ask if the organization engages in actions to build the capacity and skills of suppliers, a Level 2 question may ask the organization to describe these specific actions and their benefits. 

7) Who is eligible to apply for Level 2 of the Award?

Organizations that score 50% or more in Level 1 of the Application will be eligible to participate in Level 2 After submitting Level 1 of the Application, applicants will be notified regarding their eligibility for Level 2. 

8) What happens if my organization does not proceed to Level 2 of the application? 

If your organization scores below 50% in Level 1 of the application, you will receive a Level 1 Scorecard with detailed feedback on your organization’s sustainability practices and recommendations for future improvement. Level 1 applicants will be invited to specific skills building workshops later in the year to deep-dive into some of the topics covered in the Sustainability Award. 

9) How does the updated Application structure and new Core Areas differ from the previous Award?

In 2020 the King Khalid Award team made significant investments to improve the Sustainability Award for applicants with updates including alignment to leading international and national Sustainability Standards, streamlined and tiered application structure, application and scorecards customized to industry and company maturity, and greater focus on sustainability governance, strategy and reporting. As such, the existing Core Areas were update and re-organized to follow the leading internationally recognized framework: ESGE. This framework takes a holistic approach to sustainability and enables the Award to evaluate organizations’ practices within Environmental, Social, Governance, and Economic contexts. 

Furthermore, this new framework maintains the integrity of the earlier application by building off of existing subcategories and adding new questions where relevant. 

10) What national and international frameworks does the Award align to? 
The King Khalid Award team and AccountAbility have conducted a comprehensive benchmarking assessment to evaluate and strengthen the alignment of the Award to the world’s leading sustainability standards, as well as the Kingdom’s own standards including: The Global Reporting Initiative (GRI), The Sustainability Accounting Standards Board (SASB), The UN Sustainable Development Goals (UN SDGs), KSA Vision 2030, and The KSA National Standards for Sustainability Reporting. Aligning the Award to these frameworks brings several benefits, including transforming the Award’s global relevance, and advancing the reporting & disclosure preparedness for participating companies. 
 
11) How long does the award process last?
The Award has an annual cycle which commences with the online application opening early in Q1, and concluding with The Sustainability Leading Practices Workshop at the end of Q4. The Award Gala normally takes place around November time. For further information on the annual process, please refer to the Applicant Handbook available in the Resource Center.

12) Who is the right person within our organization to complete the application form?
It is advised to form a team composed of members of the executive management to complete the application form since it will require data from different divisions of the organization. 

13)  Where can I find information with regards to how to complete the application?
Instructions on how to fill out the application are provided on the General Information page of the application. Detailed handbooks and guides are available in the Resource Center of the KKA website. The Award team will also be hosting an Application Support Webinar following the launch of the application. For more details about Webinar dates, follow the KKF Social Media accounts: LinkedIn, Twitter, and Instagram.

14)  In which languages can our organization complete the application?
The application form and supporting documents can be provided in either English or Arabic. 

15)  Which formats are accepted as part of the supporting references?
Uploaded documents should be in .pdf format. However, Microsoft Word documents and JPEG files will also be supported. Weblinks can be also submitted.

Applicants are kindly requested to detail the applicable pages for all supporting references.

16) Can I upload multiple supporting documents for one question?
Yes, the portal allows applicants to submit more than one document for each question.

17) If our organization participated in the Sustainability Award last year, can we participate again this year?
Applicants from previous years are welcome to participate in this year’s Award, as an organization’s incentives to participate reach far beyond just winning, and include benefits such as capacity development, knowledge building, and performance measurement over time. Returning applicants can submit their unique ID to have future applications pre-populated with information submitted in previous applications. 

18) Can Award winners apply to the Sustainability Award next year?
First (1st) place Award winners are excluded from participating in the Award for the next two cycles, to ensure diversity in the top scoring positions. Second and third place winners can participate in the following year with no restrictions.

19) Can I nominate my own organization for the Sustainability Award?
Yes, the Award is a self-nomination scheme and applicants complete an online application form.

20) Is there a fee associated with participation in the Sustainability Award scheme?
No, there is no fee for participating in the Award, or for using the supplementary services throughout the Award’s annual cycle.

21) Will the data and supporting documents provided by our organization through the application form be kept private and confidential?
Yes, all data and supporting documents provided by an organization through the application process will be kept private and confidential. Furthermore, the results, industry benchmarking, and performance improvement recommendations provided to each participating organization are kept confidential. 

A Non-Disclosure Agreement (NDA) is available to organizations that have concerns about the confidentiality of their data on the application form. For organizations who want to inquire for an NDA, please contact the Sustainability Award representative at kkasa@kkf.org.sa. 

22) What should we do if we don’t have answers to all the questions?
If your organization does not have an answer to a particular question, you should select “We do not have a process in place yet”, “Not applicable”, “We do not measure this yet” or another similar option to indicate that your organization is unable to answer the question at this time. 

Even if your organization’s corporate responsibility efforts are strong in one category but are lacking in another, we strongly encourage you to participate. For example, while an organization may not yet have a formal environmental program in place, they may already have a strong supply chain management structure.
The Award is designed to recognize different types of performance and takes into account the sectoral context. Furthermore, the Award is a great opportunity for organizations to identify improvement areas to help them advance in their sustainability journey. 

23) Where can I find further explanations regarding the terms used in the questionnaire?
For further definitions and explanations, please refer to the Award Glossary, which is available on the Award’s online Resource Center accessed through the application page. The Glossary link is also provided within the application questionnaire.

Additionally, an information button is provided next to the questions, with explanations on the concepts pertaining to the question and may include examples on how to answer.

24) I want to provide additional information or clarify some points. Where can I do that?
A dedicated text box is provided for optional Additional Comments and can be used to provide any additional information or clarification.

25) Do we need to complete the application in one sitting?
The application does not have to be completed all at once. Any progress can be saved and the applicant can return to it during the next log-in.

26) I want to share the application with my colleagues/other departments. Is that possible?
Yes, the blank application can be downloaded through the “Download Application for Reference” button on the General Information page.

27) When are the Sustainability Award winners announced?
The Award follows a rigorous scoring and quality review process. Please refer to the Conditions and Criteria for further information on the Evaluation. Additionally, a detailed timeline is available on the Award’s online Resource Center.

28) Who is invited to the Award Gala? 
All applicants of the Sustainability Award will be invited to attend the Award Gala.




29) How can I access my scores?
After the evaluation is completed and results are announced, all participants will receive a customized Scorecard Report via email, which provides an overview of the organization’s performance. 

30) What information is included in the scorecards? 
All applicants will receive a customized scorecard as a result of participating in the Award. The scorecards contain detailed performance highlights and recommendations for improvement, based on leading practices within the applicant’s industry. Level 1 scorecards are designed to help organizations that are beginning their sustainability journey to build capacity and adopt foundational practices, while Level 2 scorecards are designed to guide the more mature organizations to further innovate. 

31) What can I do if I experience any difficulties during the Award process?
Should you have any questions on the application or overall process please contact a Sustainability Award representative (Email: kkasa@kkf.org.sa), or an AccountAbility representative (Email: kkf@accountability.org).

All applicants are also welcome to attend informational webinars that will include an introduction to the new Award structure and guidance for completing the questionnaire. Dates for the webinars will be updated on the Award website and on Social Media.







































الأسئلة الشائعة

1) من يستطيع الترشح لجائزة الاستدامة؟

بإمكان جميع المنشآت الربحية الترشح للحصول على الجائزة، بغض النظر عن حجمها، مجال عملها وتواجدها الجغرافي، بشرط أن يكون لدى المنشأة مكتب في المملكة العربية السعودية، إما مقر المنشأة أو مكتبا فرعيا لها. 
المنظمات غير الربحية، غير مؤهلة للتقدم لجائزة الملك خالد للاستدامة، ولكنها مؤهلة للتقدم لجائزة الملك خالد لتميز للمنظمات غير الربحية. ومع ذلك، إذا كانت المنشأة غير ربحية ومهتمة بالتقدم لجائزة الاستدامة، فإن قرار الأهلية سيتم اتخاذه على أساس كل حالة على حدة.

2) ماهي فوائد المشاركة بجائزة الاستدامة أو الفوز بها؟

الفوائد التي يحصل عليها جميع المشاركين في الجائزة مرشحين أو فائزين:

· الحصول على شهادات تقديرية للمنشآت المتميزة في المعايير المعتمدة 
· الحصول على تقرير تحليلي واضح لأداء الشركات بالمقارنة مع إطار عمل ومنهجية بمعايير محلية وعالمية
· الحصول على سجل قياس الأداء يوضح سجل النقاط واقتراحات عن أساليب تحسين الأداء
· توفير فرص لبناء القدرات وكسب المعرفة من خلال حضور ورشة عمل حول تطوير الأداء في المجالات الرئيسية للاستدامة تستفيد منها المنشآت مباشرة من خلال خبراء الاستدامة العالميين
· تسهيل قنوات التواصل المباشر مع الشركات الرائدة الأخرى من خلال شبكة ‏ يتم فيها تبادل أفضل الممارسات، ومناقشة التحديات، وبناء علاقات، وقاعدة بيانات معا
· حضور المشاركين حفل توزيع الجوائز تحت رعاية خادم الحرمين الشريفين.

المميزات التي تحصل عليها المنشآت الفائزة بالجائزة:

سيتم تكريمهم في حفل الجائزة برعاية خادم الحرمين الشريفين وسوف تحصل الجهات الفائزة على دروع تقديرية على النحو الآتي:
· المركز الأول: درع ذهبي
· المركز الثاني: درع فضي
· المركز الثالث: درع برونز

 بالإضافة إلى تغطية إعلامية لجميع المنشآت الفائزة من خلال:
 ​​
· حفل توزيع الجوائز
· الموقع الإلكتروني لمؤسسة الملك خالد 
· مواقع التواصل الاجتماعي للمؤسسة
· الإعلام المقروء والمرئي

3) متى الموعد النهائي لتقديم طلب الترشح؟ 

سيتم فتح باب الترشح من منتصف شهر فبراير. ويمكن للمشاركين معرفة المزيد عن المواعيد النهائية المحددة لتقديم 
استمارة الترشح من خلال متابعة  حسابات مؤسسة الملك خالد على وسائل التواصل الاجتماعي: LinkedIn  و Twitter و   Instagram 

4) كيف تتم عملية التقييم في الجائزة؟ 

سوف تقوم شركة أكاونتبلتي ، وهي منظمة دولية رائدة في مجال الاستدامة بمراجعة الاستمارات والأدلة الداعمة وتحليلها باستخدام أداة قياسية لضمان جودة التقييم والتحقق من عدالة النتائج المعطاة وذلك لضمان مصداقية وشفافية جائزة الاستدامة، كما توجد عملية قوية وشاملة لمراقبة الجودة من قبل مؤسسة الملك خالد  وشريك المشروع أكاونتبلتي. و لمزيد من المعلومات حول عملية التقييم ومراحلها، يرجى الرجوع إلى دليل المتقدمين المتوفر في مركز الموارد.







5) هل يتم تقييم جميع المتقدمين بناءً على معايير ومنهجية واحدة؟

تنطبق استمارة الترشح نفسها على جميع المشاركين. وقد وضع فريق الجائزة وزناً محدداً يتماشى مع معايير المحاسبة المستدامة (SASB) والذي يوفر معايير خاصة بقطاعات محددة بشأن المسائل البيئية ،الاجتماعية، الاقتصادية والحوكمة  (ESGE) فعلى سبيل المثال، تعد التأثيرات البيئية موضوع جوهري لمنشأة تعمل في مجال الأغذية   والمشروبات أكثر من منشأة تعمل في مجال الخدمات المالية. ويسمح هذا النهج بمكافأة المتقدمين بما يتماشى مع ما يعتبر جوهري في قطاعهم ويلغي أي تقييم غير عادل من خلال ضمان مقارنة المتقدمين بأقرانهم في القطاع. وبعبارة أخرى، يتم تسجيل أداء البنك ومقارنته بمقدمي الخدمات المالية الآخرين، وليس لشركة تنقيب النفط.

6) ما هو الفرق بين استمارة الترشح في المستوى الأول والمستوى الثاني؟

المستوى الأول مفتوح لجميع المتقدمين. ويتكون الهيكل من استمارة تتضمن أسئلة أساسية تهدف إلى تقييم الممارسات الأساسية في جميع المجالات البيئية، الاجتماعية، الاقتصادية والحوكمة (ESGE)  ،  ويساعد المتقدمين على بناء خط الأساس للأداء المستدام. وتشمل الاستمارة على تقديم وثائق داعمة محدودة. 
المستوى الثاني مفتوح للمتقدمين حسب أدائهم في المستوى الأول. حيث يتكون الهيكل من أسئلة مخصصة مرتبطة وتابعة للمستوى الأول تهدف إلى التعمق أكثر في ممارسات  المنشأة وتقييم نتائج وتأثيرات برامجها  واستراتيجياتها وأهدافها ومستهدفاتها المستقبلية،  فعلى سبيل المثال، في حين أن سؤالاً من المستوى الأول قد يطرح ما إذا كانت تقوم بإجراءات لبناء قدرات الموردين ومهاراتهم، فإن سؤالاً من المستوى الثاني  قد يطلب من المنشأة أن تصف هذه الإجراءات المحددة وفوائدها.

7) من يحق له التأهل للمستوى الثاني من الجائزة؟

المنشآت التي تحصل على نتائج 50% أو أكثر في المستوى الأول من الاستمارة، ستكون مؤهلة للمستوى الثاني وذلك بعد تقديم وارسال استمارة المستوى الأول، كما سيتم إخطار المتقدمين بشأن أهليتهم للمستوى الثاني.

8) ماذا يحدث إذا لم تنتقل  منشأتي إلى المستوى الثاني في طلب الترشح للجائزة؟ 

إذا حصلت المنشأة على نتائج أقل من 50% في المستوى الأول ، فستحصل على بطاقة أداء المستوى الأول مع ملاحظات مفصلة حول ممارسات الاستدامة في المنشأة وتوصيات للتحسين المستقبلي. وستتم دعوة المتقدمين من المستوى الأول إلى ورش عمل محددة لبناء المهارات في وقت لاحق من العام للتعمق أكثر في بعض الموضوعات التي تغطيها جائزة الاستدامة.

9) كيف يختلف هيكل استمارة الترشح والمجالات الرئيسية الجديدة عن الاستمارة والمجالات السابقة؟
يتوافق الهيكل الجديد مع معايير الاستدامة الدولية والوطنية الرائدة، حيث روعي في الهيكل السلاسة وتدرج البيانات، كما أن الاستمارة وبطاقات الأداء مصممة لتوائم مجالات المنشآت، وزيادة التركيز على حوكمة الاستدامة والاستراتيجية.
وبناءً عليه، تم تحديث المجالات الأساسية وإعادة تنظيمها لاتباع الإطر الرائدة المعترف به دولياً: ESGE  والتي لها نهجاً شمولياً للاستدامة ويمكّن الجائزة من تقييم ممارسات المنشآت ضمن المعايير البيئية والاجتماعية والاقتصادية والحوكمة


10) ما هي الأطر الوطنية والدولية التي تتوافق وتتواءم مع الجائزة؟

أجرى فريق جائزة الملك خالد تقييماً شاملاً لتعزيز مواءمة الجائزة مع معايير الاستدامة العالمية، فضلاً عن المعايير الخاصة بالمملكة بما في ذلك: المبادرة العالمية لإعداد التقارير  (GRI)، ومجلس معايير المحاسبة المستدامة (SASB)، وأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة (UN SDGS) ورؤية المملكة 2030، والمعايير الوطنية للاستدامة في المملكة العربية السعودية. كما إن مواءمة الجائزة مع هذه الأطر يحقق العديد من الفوائد، بما في ذلك مستوى أهمية الجائزة عالميًا، وتعزيز إعداد تقارير الإفصاح للمنشآت المشاركة.

11)  كم من الوقت تستغرق إجراءات الجائزة؟

جائزة الملك خالد للاستدامة تمر بدورة سنوية تبدأ بمرحلة الترشح الالكتروني في بداية العام الميلادي وتنتهي بالحفل الختامي لتكريم الفائزين في نهاية كل عام ميلادي، ويتبع ذلك عقد ورشة عمل الممارسات الرائدة في نهاية العام ، ولمزيد من المعلومات يرجى الاطلاع على دليل مقدم الطلب المتوفر في مركز الموارد.








12) من هو الشخص المناسب في منشأتنا الذي يجب أن يقوم بتعبئة الاستمارة؟

ننصح بتشكيل فريق مؤلف من أعضاء من الإدارة التنفيذية لاستكمال استمارة الترشح حيث أنه سيتطلب ادخال بيانات من مختلف أقسام المنشأة.

13) أين يمكنني العثور على معلومات فيما يتعلق بكيفية إكمال استمارة الترشح؟

يتم توفير التعليمات حول كيفية تعبئة استمارة الترشح على صفحة المعلومات العامة. كما تتوفر كتيبات وأدلة مفصلة في مركز الموارد على موقع الجائزة. كما سيقوم فريق الجائزة بعمل ندوة الكترونية وذلك لدعم عملية تعبئة الاستمارات بعد إطلاق الجائزة. و لمزيد من التفاصيل حول التواريخ، يرجى متابعة حسابات مؤسسة الملك خالد على وسائل التواصل الاجتماعي: LinkedIn و Twitterو Instagram.

14)  ما هي اللغة التي يمكن استخدامها لتعبئة الاستمارة؟

​بالإمكان تعبئة الاستمارة وإرسال الوثائق والمستندات الداعمة باللغة العربية أو الانجليزية.

15) ما هي الصيغة أو التنسيق المطلوب للمستندات والوثائق الدعمة؟

يجب أن تكون الوثائق الداعمة بصيغة PDF، Word Documents، JEPG، وبالإمكان ايضاً رفعها من خلال رابط الكتروني.
يرجى من المتقدمين تقديم تفاصيل عن الصفحات لجميع المراجع الداعمة.

16) هل بالإمكان رفع وثائق داعمة متعددة لسؤال محدد؟

​نعم، منصة الجائزة تسمح برفع عدة مستندات لكل سؤال.

17)  إذا شاركت منشأتنا في جائزة الاستدامة في العام الماضي، هل بإمكاننا المشاركة مرة أخرى هذا العام؟

نُرحب بالمتقدمين من السنوات السابقة للمشاركة في الجائزة هذا العام، حيث أن فوائد المشاركة تصل إلى ما هو أبعد من مجرد الفوز، وتتمثل الفوائد في تنمية القدرات وبناء المعرفة وقياس الأداء بمرور الوقت. ويمكن للمتقدمين السابقين الاستفادة من المعلومات المقدمة في الاستمارة السابقة من خلال الاستفادة من خاصية استخدام رقم المعرف التي تسمح بإعادة تعبئة بعض المعلومات المدخلة سابقا في الاستمارة.

18) هل يمكن للفائزين بالجائزة المشاركة في العام المقبل؟

لا يمكن للفائز بالمركز الأول المشاركة الا بعد مرور سنتان من تاريخ فوزه وذلك لضمان التنوع في المراكز الأعلى أداء ، أما الفائزين بالمركز الثاني والثالث فيمكنهما المشاركة بلا قيود.

19) هل يمكنني ترشيح منشأتي الخاصة لجائزة الاستدامة؟

​نعم يمكن الترشح للجائزة ذاتيًا، حيث يقوم المتقدمون بتعبئة الاستمارة الكترونيا.

20) هل هناك رسوم مرتبطة بالمشاركة في جائزة الاستدامة؟

​لا يوجد رسوم نهائياً للمشاركة أو لاستخدام الخدمات التكميلية طوال الدورة السنوية للجائزة.

21) هل سيتم الحفاظ على سرية البيانات والوثائق الداعمة التي تقدمها منشأتنا من خلال استمارة الترشح؟

​نعم، جميع المعلومات  والوثائق الداعمة المقدمة في استمارة الترشيح سيتم الاحتفاظ بها بسرية تامة بما في ذلك النتائج والتصنيف وبطاقة نتائج وتوصيات تحسين الأداء وتطويره، علماً بأن المؤسسة توفر اتفاقية عدم إفصاح وهي متاحة للمنشآت التي لديها مخاوف بشأن سرية بياناتها المقدمة في استمارة الترشيح، ولمن أراد الاطلاع عليها يمكنه التواصل مع ممثل برنامج الجائزة على العنوان البريدي:  kkasa@kkf.org.sa








22) إذا لم يكن لدينا إجابات على كافة الأسئلة، ما لذي يتعين فعله؟

إذا لم يكن لدى منشأتكم إجابة على سؤال معين ، فينبغي اختيار  "ليس لدينا عملية قائمة بعد" ، "لا ينطبق" ، "نحن لا نقيس هذا بعد" أو أي خيار مماثل آخر للإشارة إلى أن منشأتكم غير قادرة على الإجابة على السؤال في هذا الوقت.
حتى لو كانت جهود المسؤولية المؤسسية لمنشأتكم قوية في فئة واحدة ولكنها تفتقر إلى ذلك في فئة أخرى، فإننا نشجع و بقوة على المشاركة. على سبيل المثال، إذا لم يكن للمنشأة برنامج بيئي رسمي ، قد يكون لديها بالفعل هيكل قوي لإدارة سلسلة التوريد.
[bookmark: _GoBack]وتم تصميم الجائزة لمراعاة مختلف أنواع الأداء بالإضافة إلى مراعاة مختلف القطاعات. وعلاوة على ذلك، تُمنح الجائزة فرصة مميزة للمنشآت لتحديد مجالات التحسين وذلك لمساعدتها على المضي قدماً في رحلة الاستدامة.

23) أين يمكن العثور على التوصيات المتعلقة بالمصطلحات المستخدمة في استمارة الترشح؟
 
للاطلاع على مزيد من المصطلحات والإيضاحات، يرجى الرجوع إلى المصطلحات الرئيسية لجائزة الإستدامة في مركز الموارد والذي يتم توفيرة أيضاً في الاستبيان الخاص باستمارة الترشح .
إلى جانب ذلك، يوفر زر (معلومات إضافية) بجانب كل سؤال إيضاحات حول المفاهيم المتعلقة بالسؤال وقد يتضمن على أمثلة حول كيفية الإجابة.

24) أريد أن أضيف المزيد من المعلومات أو التوضيحات حيال بعض النقاط، كيف يمكن ذلك؟

​بالإمكان إدراج المعلومات أو التوضيحات في المربع المخصص (معلومات إضافية)، ويمكن استخدامه لتوفير أي معلومات إضافية أو توضيحات.

25) هل من الضروري استكمال استمارة الترشيح في جلسة واحدة؟

لا، بالإمكان حفظ ما تم استكماله في استمارة الترشيح والعودة إليه في وقت لاحق.

26) هل بالإمكان مشاركة استمارة الترشيح مع الزملاء في إدارات أخرى؟

نعم، بالإمكان تحميل نموذج استمارة  الترشح  الفارغة من خلال صفحة المعلومات العامة.

27) متى يتم الإعلان عن الفائزين بجائزة الاستدامة؟

تتبع الجائزة عملية دقيقة في وضع العلامات ومراجعة الجودة. يرجى الرجوع إلى الشروط والمعايير للحصول على مزيد من المعلومات عن التقييم. و بالإضافة إلى ذلك، يمكن الاطلاع على الجدول الزمني المفصل على مركز الموارد.

28) من هم المدعوين إلى حفل توزيع الجوائز؟ 

ستتم دعوة جميع المتقدمين لجائزة الملك خالد الاستدامة لحضور حفل الجائزة.

29) كيف يمكن الحصول على نتائج التقييم؟

بعد الانتهاء من عملية التقييم وإعلان النتائج، سيتم حصول جميع المشاركين على بطاقات أداء مخصصة عن طريق البريد الإلكتروني تقدم لمحة عامة عن أداء المنشأة.

30) ما هي المعلومات التي يتم تضمينها في بطاقات الأداء؟ 

سيحصل جميع المتقدمين على بطاقة أداء خاصة بمنشأتهم نتيجة مشاركتهم في الجائزة. وتتضمن بطاقات الأداء تفاصيل حول الأداء بما في ذلك نقاط القوة وتوصيات للتحسين وذلك استنادا إلى الممارسات الرائدة في مجال تخصص عمل المتقدمين. وصُممت بطاقات الأداء في المستوى الأول لمساعدة المنشآت التي في بداية رحلتها نحو الاستدامة لبناء قدراتها وتبني الممارسات التأسيسية، في حين أن بطاقات الأداء للمستوى الثاني مصممة لتوجيه المنشآت الأكثر نضجاً إلى المزيد من الابتكار.









31) ماذا يتعين فعله عند وجود أي صعوبات خلال مرحلة الترشح؟

إذا كان لديك أي أسئلة حول الترشح للجائزة أو الإجراءات  العامة، يرجى التواصل بممثل جائزة الاستدامة :
ممثل برنامج جائزة الملك خالد: ( البريد الإلكتروني: kkasa@kkf.org.sa )
ممثل شركة أكاونتبلتي: ( البريد الإلكتروني: kkf@accountability.org )

كما أن جميع المتقدمين مدعوون لحضور ندوات إلكترونية تتضمن عرض لهيكلة الجائزة الجديدة وتوجيهات لطرق استكمال استمارة الترشح. وسيتم تحديث مواعيد الندوات على موقع الجائزة الالكتروني  و وسائل التواصل الاجتماعي.[image: ]
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